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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mit tesz a Komárom-Esztergom megyei Szent Borbála
Kórházban fennálló munkaerőhiány enyhítéséért?" 

Tisztelt Miniszter úr!

 

Sajtóhírek szerint egyre több munkaerőhiányból származó problémával kénytelen szembe nézni a
Komárom-Esztergom megyei Szent Borbála Kórház. A gondok nem újkeletűek, mivel már 2021
márciusában a helyszínen is megerősített információk szerint volt olyan éjszaka, amikor nem volt
éjszakai műszak a sürgősségi betegellátó osztályon.

Az  RTL Klub  Híradó  című  műsora  2021.  június  8.  napján  mutatta  be  az  Országos  Kórházi
Főigazgatóság előkészítési fázisban lévő munkaanyagát, amely a hazai egészségügyi ellátórendszer
átalakításának irányait tartalmazta. A tervek értelmében hét kórházban szűnne meg az aktív, egy
továbbiban pedig  a  krónikus  betegellátás  is,  ami  közel  2500 aktív  ágyat  érintene.  A műsorban
továbbá beszámoltak arról is, hogy a tervezet szerint a munkaerőhiány miatt a jövőben a kisebb
vidéki kórházakban megszűnne az ügyeleti idő alatti szülés lehetősége és a kismamákat a megyei
kórházakba irányítják át.

Ennek  a  hírnek  a  fényében  különösen  aggasztó  az  a  szárnyra  kapott  hír,  hogy  a  Komárom-
Esztergom megyei  Szent  Borbála  Kórház  szülészetének  osztályvezető  főorvosának  tulajdonított
körlevél szerint „2021.08.01-től akut ügyeleti szülészeti felvétel betegség miatt előre láthatólag 1
hónapig szünetel”. Bár az intézmény hivatalos Facebook oldalán július 29-én este már arról adott
hírt, hogy a szülészet és a nőgyógyászati ellátás zavartalanul működik, az ügyet mégsem sikerült
megnyugtató módon lezárni. A képet tovább árnyalja, hogy az eset nem tűnik egyedinek. A Szent
Borbála  Kórház  honlapjának  tájékoztatása  szerint  a  bőrgyógyászati  szakrendelés  átmenetileg



 
szünetel.

Tagadhatatlan,  hogy  az  intézmény  komoly  problémákkal  küzd,  mivel  közösségi  oldalán  keres
osztályvezető főorvost, szakorvost, szakdolgozót, asszisztenst és adminisztrátort. Szembe kell tehát
néznünk a kórházainkban kialakult munkaerőhiánnyal és fel kell számolni az idáig vezető okokat.

A fentiekre tekintettel kérdezem tehát tisztelt Miniszter urat:

1.  Hány  egészségügyi  dolgozó  nem  írta  alá  a  Komárom-Esztergom  megyei  Szent  Borbála
Kórházban az új egészségügyi munkaviszonyt tartalmazó szerződést 2021. március elsejéig?

2. Valóban tervezte-e az intézmény az akut ügyeleti szülészeti felvétel augusztusi szüneteltetését?

3. Mit tesz a minisztérium a kórházban hónapok óta fennálló munkaerőhiány enyhítéséért?
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